
The Student Union of the University of Helsinki
Environmental Committee’s Meeting 10/2023
October 23rd 2023 at 5pm
Committee room Kabinetti and Zoom

In Kabinetti: Petri Seppä (chair), Reeta-Kaisla Behm (vice chair, leaves at 8), Anni Saviniemi
(vice chair, secretary), Iris Wu, Minna Pulkkinen, Gerda Hermonen

In Zoomissa: Anni Mähönen, Anna Jarske-Fransas, Theresa Koller (leaves at 8)

1. Opening of the meeting and appointment of secretary
The chair opens the meeting at 5:10pm. Anni Saviniemi is appointed as the
secretary.

2. Approval of the agenda and possible additions
The agenda is approved as distributed.

3. Announcements
No announcements.

4. Committee room Kabinetti and Keys
The nominated key holders who are present at the meeting have gotten their keys.
Petri talks about using Kabinetti. The committees can use Kabinetti and one can
reserve the room from a reservation document in Drive. HYY (the Student Union) is
currently making instructions about using the Kissa cluster (the lobby area).

5. Communication matters
5.1 Internal communication
Committee members present at the meeting have access to the Environmental
Committee’s Slack. Reeta tells that in #general channel in Slack are links to the
Environmental Committee’s Drive as well as to HYY Committee’s shared Drive.

Petri tells that the committee is moving from Slack and Drive to use Teams. The free
trial in Slack has ended and therefore the use of Slack is limited. In the future both
internal communication and all documents will be in Teams. The schedule for this is
still open.

5.2 Monthly tips
Monthly tips were not published in October. Communication coordinator Iris will
publish the monthly tips for November on 1st of November. Iris asks the committee
members to suggest environmentally themed event tips 30th October at the latest.

Iris has created a Google Sheets document where everyone can write down events
etc. for monthly tips. Iris shared the link for the document in the Environmental
Committee’s Whatsapp group. Tips can also be suggested in #monthlytips channel in
Slack.



5.3 Other matters
Iris makes social media posts in English and asks others to help or check the
translations in Finnish and Swedish before publishing them.

Anni M. asked about the Whatsapp-group. Petri tells that the Committee also has a
Whatsapp-group. Those who are not yet in the group and would like to join it can
send their phone numbers to Petri.

6. Open positions
6.1 Communications team
Iris is the communication coordinator until the end of this year. A new communication
coordinator is needed after this at the latest. There can also be a communications
team. During last season there were four coordinators at the same time. The
communications coordinator also gets help from the chairs. The position stays open.

6.2 Blog coordinator
Petri tells about the blog coordinator position. The blog coordinator can freely write
about any environmental theme and it is published at the committee’s blog page.
Earlier there have been a couple blog posts during the season. The blog coordinator
can write and publish the posts according to their own schedule. The position
remains open.

It was noticed that the links in the English version of the blog page need to be
updated.

6.3 Campaign coordinator
Petri tells about the campaign coordinator’s position.Traditionally, the environmental
committee has arranged a campaign week every spring. The campaign coordinator
takes care that the arrangements go on schedule and everything is done in time.
Other members of the committee will also participate in making the campaign week.
The position remains open.

The open positions will be marketed.

7. Orientations
HYY’s orientation for committee members in Finnish is held on Thursday 26th
October between 5pm-8pm in Barrikaadi. Petri recommends everyone to participate
even though one did not have a position in the committee.There is a registration form
for the orientation that Petri has sent in Whatsapp-group. It is also possible to
participate in Zoom. Petri will send the Zoom link later.

Iris and Reeta participated earlier in the HYY orientation in English. Iris has also
participated in communications orientation and Santeri has participated in the
excursion and community coordinators orientation. The events team will have their
orientation on Thursday 2nd November at 2:30pm in Kabinetti.

8. Planning of this committees events and activities



Petri starts with telling that the committee can arrange any environmentally themed
activities within the available time and resources. The budget for the autumn season
is 171€.

The Vegan Crawl in spring 2023 was a popular event. 300 crawl passes were given
out and the demand was a lot higher. It was decided to arrange a Vegan Crawl also
in spring 2024. The preliminary time for this would be after Easter/at the beginning of
April.

Last year the committee visited Viikki and Kumpula campuses and introduced the
committee to the students. Similar stands could be arranged also during this autumn.

Plogging event, bird watching trip, christmas calendar on Instagram, arranging a
photo contest and quizzes were suggested. Excursions were suggested to for
example Natural Resources Institute Finland (LUKE) and the city of Helsinki. Board
game nights or other more casual events were suggested to be arranged with the
other committees. Suggested theme for the campaign week was animals.

Petri told that the Environmental committee has been invited to take part in the Youth
Climate Summit that takes place on 17th and 18th November at the Fair center. The
Environmental Committee could have a stand on Saturday 18th November between
10am-5pm. At least Petri and Reeta could be there at the stand. We will develop
some kind of activity that can be used at the stand, not only during the Summit but on
other occasions as well.

Reeta told that the Global Campus game testing event is taking place on Thursday
26th October at 10am. The Environmental committee has been cooperating with the
Global Campus project since last April. Anni S and Emppu are joining the game
testing event, but other interested committee members are also welcome to join.

Petri told about a message from the Climate Fresk coordinator. Climate Fresk
organizes workshops where the participants learn about climate change and its
causalities. The environmental committee organized these workshops a couple years
ago and they could be organized again.

Other ideas can always be suggested for example in Whatsapp with a shorter
planning time. The preliminary plans are made to support the action plan for this
season. The chairs will make the budget and action plans based on the planning
made in this meeting.

9. Other matters
Petri told that the university’s sustainability and responsibility network is organizing a
panel discussion at the Main building on 23rd November at 3pm. Petri is one of the
panelists. The theme of the discussion is environmental communities and their work.
The event is open for all students.

10. Upcoming meeting dates



Preliminary meeting dates for season 2023-2024 are 20th Nov 2023, 11th Dec 2023,
15th Jan 2024, 19th Feb 2024, 18th Mar 2024, 15th Apr 2024, 13th May 2024, (3rd
Jun 2024, if needed). Meetings start at 5pm. Meetings take place in Kabinetti and it is
also possible to join the meetings in Zoom.

11. Closing of the meeting
The chair closes the meeting at 7:03pm.

Petri Seppä
Chair

Anni Saviniemi
Secretary



Helsingin yliopiston ylioppilaskunta
Ympäristövaliokunnan kokous 10/2023
23.10.2023 klo 17
Valiokuntatila Kabinetti ja Zoom

Läsnä Kabinetissa: Petri Seppä (pj), Reeta-Kaisla Behm (vpj, poistui kohdan 8 aikana), Anni
Saviniemi (vpj, sihteeri), Iris Wu, Minna Pulkkinen, Gerda Hermonen

Läsnä Zoomissa: Anni Mähönen, Anna Jarske-Fransas, Theresa Koller (poistui kohdan 8
aikana)

1. Kokouksen avaus ja sihteerin valinta
Puheenjohtaja avaa kokouksen klo 17.10. Sihteeriksi valitaan Anni Saviniemi.

2. Esityslistan hyväksyminen ja mahdolliset lisäykset
Esityslista hyväksytään kokouksen työjärjestykseksi.

3. Ilmoitusasiat
Ei ilmoitusasioita.

4. Valiokuntatila Kabinetti ja avaimet
Paikalla olevat avaimenhaltijat ovat saaneet avaimensa.
Petri kertoo Kabinetin käytöstä. Kabinetti on HYYn valiokuntien käytössä ja tilan voi
varata Drivestä löytyvästä dokumentista. HYYn kanssa on selvittelyssä
Kissa-klusterille (aulatila) yhteiset ohjeistukset tilojen käyttöön.

5. Viestintäasiat
5.1 Valiokunnan sisäinen viestintä
Paikallaolijat ovat päässeet Ympäristövaliokunnan Slackiin.
Reeta kertoi, että Slackin #general-kanavalta löytyy linkit Ympäristövaliokunnan
Driveen ja HYYn valiokuntien yhteiseen Driveen.

Petri kertoi, että Slackista ja Drivesta ollaan siirtymässä Teamsiin. Slackin ilmainen
kokeilujakso on päättynyt ja käyttöominaisuudet ovat tällä hetkellä rajalliset. Jatkossa
sekä keskustelut että tiedostot olisivat Teamsissa. Siirtymän aikataulu on vielä auki.

5.2 Menovinkit
Lokakuussa ei tehty menovinkkejä. Viestintävastaava Iris julkaisee marraskuun
menovinkit 1.11. Iris pyytää valiokuntalaisia ehdottamaan ympäristöaiheisia
menovinkkejä 30.10. mennessä.

Iris on tehnyt Google Sheets -tiedoston, jonne voi listata tulevia tapahtumia
menovinkkejä ajatellen. Iris jakoi linkin tiedostoon ympäristövaliokunnan
Whatsapp-ryhmässä. Menovinkkejä voi ehdottaa myös Slackin
#monthlytips-kanavalla.

5.3 Muuta viestinnästä



Iris tekee somepostaukset ym. englanniksi ja pyytää apua/tarkistusta suomenkielisiin
ja ruotsinkielisiin versioihin ennen julkaisemista.

Anni M. kysyi Whatsapp-ryhmästä. Petri kertoi, että valiokunnalla on myös
Whatsapp-ryhmä. Ne, jotka eivät vielä ole ryhmässä ja haluavat liittyä ryhmään,
voivat lähettää puhelinnumeronsa Petrille.

6. Avoimet pestit
6.1 Viestintätiimi
Iris toimii viestintävastaavana vuoden loppuun, ja viimeistään tämän jälkeen tarvitaan
uusi viestintävastaava. Vastaavia voi olla useampia samaan aikaan, viime kaudella
on ollut neljä. Viestintävastaava saa apua myös puheenjohtajistolta. Pesti jää vielä
avoimeksi.

6.2 Blogivastaava
Petri kertoi blogivastaavan toimenkuvasta. Blogivastaava voi vapaasti kirjoittaa
valitsemistaan ympäristöaiheista valiokunnan blogisivulle, postauksia on ollut
muutamia kaudessa. Blogivastaava voi kirjoittaa tekstejä oman aikataulunsa
mukaan. Blogista voi käydä lukemassa edellisiä blogitekstejä. Pesti jää vielä
avoimeksi.

Blogisivulla huomattiin päivitettävää linkitysten ja englanninkielisen sivun osalta.

6.3 Kampanjakoordinaattori
Petri kertoi pestin toimenkuvasta. Perinteisesti ympäristövaliokunta on järjestänyt
keväisin kampanjaviikon. Kampanjakoordinaattori huolehtii, että järjestelyt etenevät
ja kaikki tulee tehdyksi, mutta kaikki valiokuntalaiset osallistuvat kampanjan
toteuttamiseen. Pesti jää vielä avoimeksi.

Markkinoidaan avoimista pesteistä.

7. Perehdytykset
HYYn suomenkielinen perehdytys valiokuntatoimijoille tulossa torstaina 26.10. klo
17-20 Barrikadissa. Petri suositteli osallistumaan, vaikka ei olisi vielä mitään pestiä
valiokunnassa. Perehdytykseen on ilmoittautumislomake, Petri on lähettänyt sen
Whatsapp-ryhmässä. Perehdytykseen voi osallistua myös etänä Zoomin kautta, Petri
lähettää linkin myöhemmin.

Iris ja Reeta ovat osallistuneet HYYn englanninkieliseen
valiokuntatoimijaperehdytykseen. Iris on osallistunut viestintäperehdytykseen ja
Santeri ekskursio- ja yhteisövastaavan perehdytykseen. Sovittiin tapahtumatiimille
perehdytys to 2.11. klo 14.30 Kabinetissa.

8. Tulevan kauden toiminnan suunnittelua
Petri kertoo aluksi, että valiokunta voi järjestää kaikenlaista ympäristöön liittyvää
toimintaa ajan ja resurssien puitteissa. Budjetti syyskaudelle on 171€.



Vegeapprot oli suosittu tapahtuma viime keväänä, silloin jaettiin 300 appropassia ja
kysyntää olisi ollut paljon enemmänkin. Päätettiin järjestää Vegeapprot myös ensi
keväänä, alustava ajankohta pääsiäisen jälkeen/huhtikuun alkupuolella.

Viime vuonna käytiin myös esittelemässä valiokunnan toimintaa Kumpulan ja Viikin
kampuksilla, samantyyppiset ständit voisi järjestää myös tänä syksynä.

Ehdotettiin roskienkeruutapahtumaa (plogging), lintubongausretkeä,
adventtikalenteria Instagramissa, valokuvakilpailun järjestämistä ja pubivisa-tyylisiä
visailuja, tämä voitaisiin tehdä myös Instagramissa. Ehdotettiin ekskursioita
esimerkiksi Luonnonvarakeskukseen ja Helsingin kaupungille. Ehdotettiin esimerkiksi
lautapeli-illan tai muun rennomman illanvieton järjestämistä yhdessä muiden
valiokuntien kanssa. Kampanjaviikon aiheeksi ehdotettiin eläinteemaa.

Petri kertoi, että ympäristövaliokunta on saanut kutsun osallistua Nuorten
ilmastohuippukokoukseen, joka järjestetään 17.-18.11.2023 Messukeskuksessa.
Ympäristövaliokunnan olisi mahdollista pitää omaa ständiä 18.11. klo 10-17. Ainakin
Petri ja Reeta voisivat olla pitämässä ständiä. Kehitetään ständiä varten jokin
aktiviteetti, jota voitaisiin hyödyntää muulloinkin.

Reeta kertoi, Global Campus pelitestaus on tulossa torstaina 26.10. klo 10.
Ympäristövaliokunta on tehnyt projektin kanssa yhteistyötä viime huhtikuusta. Anni S
ja Emppu ovat menossa, mukaan mahtuu vielä kiinnostuneita valiokuntalaisia.

Petri kertoi Climate fresk -koordinaattorin yhteydenotosta. Climate fresk järjestää
työpajoja, joissa keskustellen käydään läpi ilmastonmuutoksen syy-seuraussuhteita.
Ympäristövaliokunta on järjestänyt työpajoja pari vuotta sitten, työpajat olivat
kiinnostavia ja voitaisiin järjestää uudelleen.

Muita ideoita voi aina esittää esim. Whatsappissa lyhyemmälläkin suunnittelulla,
mutta alustavia suunnitelmia tehdään kauden toimintasuunnitelman tueksi.
Puheenjohtajisto tekee budjetti- ja toimintasuunnitelman kokouksen suunnitelman
pohjalta.

9. Muut esille tulevat asiat
Petri kertoi, että yliopiston kestävyys- ja vastuullisuusverkosto järjestää yliopiston
päärakennuksella 23.11. klo 15 paneelikeskustelun, jossa Petri on yhtenä
panelistina. Paneelikeskustelun aiheena on ympäristöyhteisöjen toiminta. Tapahtuma
on avoin kaikille opiskelijoille.

10. Tulevien kokousten ajankohdat
Alustavat kokousajankohdat kaudella 2023-2024 ovat 20.11.2023, 11.12.2023,
15.1.2024, 19.2.2024, 18.3.2024, 15.4.2024, 13.5.2024, (3.6.2024 tarvittaessa).
Kokoukset alkavat aina klo 17. Kokoukset järjestetään Kabinetissa ja kokouksiin on
mahdollista osallistua myös etänä Zoomissa.

11. Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.03



Petri Seppä
Puheenjohtaja

Anni Saviniemi
Sihteeri


